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§ 1 Dnr 2022/00005  

Mötets öppnande  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Fredrik Anderstedt (S) till justerare 

av dagens protokoll.   

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer dagordningen med 

nedanstående ändringar och tillägg.  

Sammanfattning  

Kommunstyrelsens arbetsutskott låter kontrollera närvaron och utser en 

justerare att tillsammans med ordföranden justera protokollet. Dagordningen 

fastställs med nedanstående ändringar och tillägg:  

Ändringar 

Punkt 23, Internkontrollplan 2022 tidigareläggs och placeras som punkt 

nummer 2.  

Tillägg 

Övriga frågor - Fredrik Anderstedt (S) 

- Social förtur i Håbohus bostadskö.  

Beslutsunderlag 

Föreliggande dagordning 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar att fastställa dagordningen 

med ovan föreslagna ändringar och tillägg och finner att så sker.  
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§ 2 Dnr 2021/00517  

Internkontrollplan 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner plan för intern kontroll av 

kommunstyrelsens verksamheter för år 2022.   

Sammanfattning  

En väl fungerade intern kontroll syftar till att säkra en effektiv förvaltning 

och att undgå allvarliga fel. Den interna kontrollen ska bidra till att 

ändamålsenligheten stärks och att verksamheten med medborgarnas bästa i 

ögonen bedrivs effektivt och säkert.  

För år 2022 har kommunstyrelsen identifierat nio risker inom sju olika 

processer att följa upp i nämndens internkontrollplan. Planen har tagits fram 

i dialog med kommunstyrelsens ordförande samt gruppledarna inom 

alliansen.   

Beslutsunderlag 

Plan för intern kontroll – 2022 (Kommunstyrelsen)    

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 3 Dnr 2021/00541  

Budget och igångsättningsbeslut för byggnation av 
stationsstråket vid resecentrum 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisad utformning och avgränsning för 

stationsstråket. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om en särskild budget på 12 500 000 kr för 

utförande av stationsstråket enligt alternativ 2 

3. Under förutsättning av arbetet inte överstiger beslutad budget (12 500 000 

kr), ger kommunstyrelsen förvaltningen i uppdrag att upphandla och tilldela 

entreprenör för genomförandet för stationsstråket 

 

Sammanfattning  

Inledningsvis var stationsstråket begränsat till området kring resecentrum 

och anslutningarna mot station. Projektet växte sedan och involverade 

tunneln och anslutningar ner mot gröna stråket och centrum. I samband med 

detta utvecklades idén om att torget är en framtida samlingspunkt, ett 

stationstorg. Till torgets utformning tillkom vatten och terrasser för att 

kunna sitta ner och njuta av torgytan. 

Initialt i projektet var en begränsad summa avsatt för torget och i och med 

att det växte i omfattning och utformning behövdes budgeten även utökas.  

Efter busstorg och resecentrum är byggnationen av stationsstråket sista 

delen av Bålsta C, etapp 0. Budget för de arbeten som avses togs beslut om 

2018. Därefter har budgeten justerats vid ett tillfälle då 5 miljoner kronor 

tillfördes för att kunna genomföra upphandlingen av resecentrum. 

Den budget som tidigare beslutats är i stort sett upparbetad av 

genomförande av busstorg och resecentrum. Prognosen är att den är helt 

förbrukad då resecentrum är färdigställt. De ökade kostnaderna härrör bland 

annat från VA-utbyggnad, omarbetning av utformning, indexuppräkning till 

följd utdragen projekttid och coronaeffekter (se tabell nedan). De ökade 

kostnaderna beräknas till cirka 11,2 miljoner kronor. 

På grund av detta önskas ett beslut om en särskild budget om 12,5 miljoner 

kronor för stationsstråkets genomförande enligt alternativ 2. 

Beskrivning 
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Förvaltningen har projekterat ett förslag för utformning och avgränsning av 

stationsstråket. Projekteringen har presenterats och granskats i arbetsgrupp 

med representation från samhällsbyggnadsförvaltningens olika avdelningar. 

Projekteringen har även presenterats vid sammanträde i kommunstyrelsens 

arbetsutskott.  

Då det har skett förändringar inom anslutande etapp 1, där byggnation av 

närmaste bostadskvarter ligger längre fram i tid, avgränsas delen inom 

stationsstråket enligt bild 1.  

Resterande torgyta projekteras och byggs i samband med att närmaste 

kvarter (nr 5) inom etapp 1 uppförs så att byggnationen kan samordnas. 

 

Bild 1 

Berörda delar inom stationstråkets är därmed: 

* Passage för gång- och cykeltrafik över Stockholmsvägen, 

* Tunneln för gång- och cykeltrafik under Stockholmsvägen, inklusive ny 

trappa och ramp på norra sidan (för att komma i nivå med gångstråket upp 

mot stationen) 

* Gångstråk mellan Stockholmsvägen och stationen (längs med nya 

resecentrum) 

* Mindre torgyta mellan resecentrum och Stockholmsvägen 

* Anslutning för gångtrafik mellan Stockholmsvägen och busstorget 

* Perrongen i anslutning till busstorget är redan utförd 

 

Projektet ser tre möjliga scenarion för genomförandet och kommer därför att 

presentera tre alternativ för genomförandet av stationsstråket. 

 

Alternativ 1 

Stationsstråket avgränsas av de arbeten som skall göras kring resecentrum. 

Det innebär att gångstråket från station ner till tunneln med anslutning mot 

busstorget skall utföras. Den nuvarande provisoriska överfarten över 

Stockholmsvägen blir kvar och görs permanent. Tunneln upprustas och 

ansluts med en trapp upp mot gångstråket och vidare mot station. Se 

underlag Bilaga 0 
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Det innebär en byggtid på ca 12 månader 

Det innebär en kostnad av ca 6,5 Mkr 

Alternativ 2 

Stationsstråket avgränsas på samma sätt som i alternativ 1 av de arbeten 

som skall göras kring resecentrum. Det innebär i detta alternativ att 

gångstråket dras ner till Stockholmsvägen och att överfarten blir i anslutning 

till tunneln. På sidan mot kommunhuset anläggs en ny lång ramp för att 

komma ner från Stockholmsvägen och i nivå med gångvägen. Tunneln 

upprustas och en ny trapp med cykelramp anläggs på sidan mot resecentrum 

Den provisoriska passagen över Stockholmsvägen norr om tunneln tas bort. 

Se underlag, bilaga 1 

Det innebär en byggtid på ca 18 månader 

Det innebär en kostnad av ca 12,5 Mkr 

Alternativ 3 

Alternativ 3 innebär en tvåstegslösning där första steget är att utföra 

alternativ 1 för att sedan fortsätta med det som saknas för att få en färdig 

lösning enligt alternativ 2, Det vill säga tunnelns breddning, anslutande 

ramper mot tunneln samt cykelrampen som utförs som steg 2.  

Det innebär en byggtid på ca 12 + 6 månader 

Det innebär en kostnad av ca 6,5 + 7,5 Mkr dvs totalt 14Mkr (Kostnad för 

tvåstegslösning) 

Beställande nämnd 

Kommunstyrelsen är beställare av projektet.    

 

Beslutsunderlag 

– Rapport Stationsstråket 

- Bilaga 0, 

- Bilaga 1  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 4 Dnr 2021/00529  

Investeringsprojekt 1271 GAP (huvudmatning 
vattenledning Bålsta) - namnbyte, 
igångsättningsbeslut och utökad budget. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen förslår Kommunfullmäktige att utöka 

investeringsbudgeten för projektet 1271 GAP (huvudmatning vattenledning 

Bålsta) med 30 miljoner kronor från totalt beslutade 74 miljoner kronor till 

104 miljoner kronor. 

2. Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att fördela ytterligare 

budget utöver redan beslutad 74 miljoner kronor enligt följande: år 2022 

med 14 miljoner kronor och år 2023 16 miljoner kronor. Ej förbrukad 

investeringsbudget för år 2021 förs över till år 2022 i samband med bokslut. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att investeringen 1271 GAP (huvudmatning 

vattenledning Bålsta) får startas upp, under förutsättning att 

kommunfullmäktige beviljar utökad budget för investeringen till totalt 104 

miljoner kronor 

4. Kommunstyrelsen beslutar att byta namn på projektet till Bålsta 

redundans 

Sammanfattning  

För investeringsprojekt som omfattar minst 5 miljoner kronor ska 

igångsättningsbeslut fattas av ansvarig nämnd/styrelse innan start, enligt 

kommunens ekonomistyrprinciper.  

Igångsättningsbeslut innebär att bindande avtal får ingås för att genomföra 

investeringen inom angiven budgetram och till angivna driftkostnader. 

Projektet avser byte av en äldre skör vattenledning av glasfiberarmerad plast 

(GAP) och skapa redundans i systemet. Projektet är nödvändigt för att 

kunna säkra vattenleverans till Bålsta tätort. 

P.g.a. nya förutsättningar som kräver andra dimensioner, förändringar, 

förändrade metoder, fler ledningar och anslutningspunkter, krävs en utökad 

budget. Totala behovet uppgår till 104 miljoner kronor. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 5 Dnr 2021/00532  

Informationsärende. Trafikprojekt trafikplats Åsen - 
Logistik Bålsta 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen Trafikprojekt trafikplats Åsen – 

Logistik Bålsta   

Sammanfattning  

Presentation av förprojektering utbyggnad av trafikplats Åsen och 

Kraftleden på grund av den samlade informationen om planerad ökad trafik 

till Logistik Bålsta.  

Håbo kommun har tillsammans med Norconsult tagit fram en 

förprojektering för en ny cirkulationsplats vid trafikplats Åsen N, utbyggnad 

av cirkulationsplats Gransäterrondellen med ytterligare ett körfält samt med 

vävningskörfält i anslutningsvägarna mot cirkulationsplatsen. På Kraftleden 

presenteras fyra olika förslag på utbyggnad med olika körfältsindelningar.   

Samhällsbyggnadsförvaltningen planerar att använda denna förprojektering 

till grund för vidare dialog med Trafikverket, Region Uppsala, 

Länsstyrelsen, markägare och näringslivet, framförallt verksamheter i 

Logistik Bålsta samt Shell.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen planerar även att fortsätta att utreda och 

undersöka lite bredare om det kan få andra konsekvenser och om det finns 

ytterligare åtgärder som kan underlätta eller förbättra den framtida 

trafiksituationen. Ett exempel är att undersöka trafiken söderut på 

Kraftleden, kapaciteten i cirkulationsplats Björnängsrondellen samt om det 

finns möjligheter för att i framtiden förstärka vägnätet till Logistik Bålsta 

med en ny alternativ väg.   

Beslutsunderlag 

– Rapport; Trafikprojekt Tpl Åsen Gransäterrondellen och Kraftleden 

- Rapport; Trafikprojekt Tpl Åsen Trafikplats Åsen norra  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 6 Dnr 2018/00105  

Beslut att anta revidering av kommunens vision  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att avvakta med revideringen av 

kommunens vision, Vårt framtida Håbo, tills dess att valet 2022 har 

genomförts.     

Sammanfattning  

2018 uppdrog kommunstyrelsen åt förvaltningen att revidera kommunens 

vision Vårt Håbo 2030, gällande horisontår och befolkningsambition.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen framhåller att visionen är bra och fortsatt 

aktuell för kommunens arbete. Förvaltningens förslag är att horisontåret 

2030 tas bort, samt att skrivningen om invånarantal tas bort och ersätts med 

en skrivning om hållbar tillväxt i balans med kapaciteten inom teknisk 

infrastruktur och kommunal service.   

Beslutsunderlag 

– Förslag till revidering av vision, Vårt framtida Håbo 

– Sammanfattning av förslag och ändringar 

- Protokollsutdrag 2018-03-19  § 56 Revidering av horisontår och ambition 

om befolkningsökning i visionen    

Förslag till beslut på sammanträdet 

Fredrik Anderstedt (S) yrkar att revidering av kommunens vision inte ska 

ske innan valet 2022.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt Fredrik Anderstedt (S) 

yrkande och finner att så sker      

Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning från Fredrik Anderstedt (S) 

"Även om ändringarna i sig kan vara rimliga så anser vi att det är olämpligt 

att i slutet av mandatperioden börja ändra i visionen. Den gällande visionen 

tog fram under ett omfattande arbete med många inblandade och full enighet 

inom politiken. En ny eller redigerad Visionen bör tas fram på samma sätt 

och i så fall efter valet."  
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Protokollsanteckning från Michael Rubbestad (SD) 

”Sverigedemokraterna välkomnar initiativet att ta bort målet om att nå en 

befolkning om 25.000 personer till 2030. Vårt ingångsvärde är att 

kommunen i första hand skall fokusera på de invånare som bor här idag, inte 

de som flyttar hit i morgon. 

 

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in en egen motion om att visionen 

skall revideras samt att tidshorisonten skall ändras till 2040. Vi kan se att 

detta nya förslag går i rätt riktning och i linje mot vad vi föreslår, därför 

släpper vi även igenom detta förslag, men vill förtydliga att våra ambitioner 

sträcker sig något längre än det förslag som ligger vilket återfinns i vår 

motion på området.” 
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§ 7 Dnr 2020/00027  

Beslut om att anta översiktsplan  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Arbetsutskottet lämnar ärendet vidare till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige uppdrog i december 2015 åt kommunstyrelsen att ta 

fram en kommunomfattande översiktsplan med utgångspunkt i kommunens 

vision Vårt Håbo 2030.  

Förslaget till ny översiktsplan var ute på samråd mellan december 2016 till 

februari 2017, och på utställning mellan juni-september 2019.  

Under arbetets gång har flera möten och workshops hållits med 

förtroendevalda för att diskutera kommunens utveckling. Det har även 

hållits flera möten med näringsliv och civilsamhälle. Totalt har drygt 150 

unika yttranden inkommit under samråd och utställning, vilka har 

sammanfattats och kommenterats. Nytt underlag och nya styrdokument har 

tagits fram och arbetats in i översiktsplanen, till exempel ny regional 

utvecklingsstrategi för Uppsala län, VA-plan och VA-policy, 

grönstrukturprogram, cykelstrategi samt hållbarhetsstrategi.  

Beslutsunderlag 

– Förslag till ny översiktsplan för Håbo kommun (antagandehandling), 

Håbo- en kommun för framtiden. 

– Bilaga 1, Länsstyrelsens granskningsyttrande 

– Bilaga 2, Planeringsförutsättningar 

– Bilaga 3, Hållbarhetsbedömning 

– Bilaga 4, Utställningsutlåtande 

- Bilaga 5, Särskild sammanställning   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordföranden yrkar att ärendet lämnas till kommunstyrelsen utan eget förslag 

till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet lämnar ärendet vidare till 

kommunstyrelsen utan eget förslag till beslut och finner att så sker 
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Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning från Michael Rubbestad (SD) 

"Sverigedemokraterna i Håbo välkomnar att ett nytt förslag på 

Översiktsplan äntligen presenteras. Vi delar i stora drag förslagets innebörd 

men skulle vilja göra följande förändringar i förslaget. Vi tar gärna emot 

förvaltningens förslag på mer exakta lydelser med mera. 

 

KAPITEL 1 - INLEDNING 

Sidan 12: 

”Bålsta ska växa till en modern och sammanhängande…” förslås ändras till 

”Bålsta är en modern och sammanhängande…”. Detta för att poängtera att 

vi inte ser något självändamål med att växa. Fokus på dem som bor här idag, 

inte dem som flyttar hit imorgon. 

”Här finns bra förutsättningar för att växa med fler invånare och nya 

företag” föreslås ändras till ”Här finns förutsättningar för invånare och 

företag.” Samma motivering. 

 

Sidan 13: 

Det hänvisas i texten till FN:s globala mål nummer 11, men det framgår inte 

vad detta målet är. Detta behöver förtydligas i texten. 

 

Sidan 14: 

”Hantera befolkningstillväxten” förändras föreslås till”Hantera en eventuell 

befolkningstillväxt”. Vi motsätter oss inte en naturlig ökning, men ska inte 

aktivt verka för ökad inflyttning. 

”Håbo kommun kommer att växa till cirka 25.000 invånare år 2030.” 

Meningen föreslås strykas helt och kringliggande formuleringar anpassas 

därefter. 

 

KAPITEL 2 – UTVECKLINGSSTRATEGI 

Sidan 18: 
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Bild: Den tredje bilden är visserligen bara en bild men vi menar att den ger 

en felaktig bild av hur vi vill att Håbo ska se. Vi föreslår att den byts ut mot 

något mer lantligt istället för höghus och järnväg. 

 

Sidan 22: 

”Om jordbruksmark ska tas i anspråk ska det ske restriktivt” föreslås ändras 

till ”Om jordbruksmark i undantagsfall ska tas i anspråk ska det ske 

restriktivt och inte ske på eller i områden med skyddsvärden”. 

Meningen efter om hänsyn utgår eftersom vi menar att det aldrig ska ske. 

Undantagsfall kan alltid göras ändå, det kan politiken besluta om, men 

signalen till tjänstemän och förvaltning blir betydligt tydligare. 

 

KAPITEL 3 - MARK OCH VATTENANVÄNDNING 

Sidan 29: 

Trädgårdsstad: ”Områdena bör kompletteras”. Vi föreslår ”kan 

kompletteras”. 

 

Sidan 32: 

”Dock kan jordbruksmark komma att tas i anspråk”föreslås ersättas av 

”Dock kan jordbruksmark i undantagsfall komma att tas i anspråk”. 

 

Sidan 34: 

”Riktvärden för buller och miljökvalitetsnormer för luft och vatten ska 

särskilt uppmärksammas vid utveckling inom områdena.” föreslås ersättas 

av ”Riktvärden för buller och miljökvalitetsnormer för luft och vatten samt 

ljusföroreningar ska särskilt uppmärksammas vid utveckling inom 

områdena.” Eller liknande. 

 

Sidan 35: 

”…reserveras mark för framtida utbyggnad av Logistik Bålsta.” Vi föreslår 

att hela meningen stryks då Logistik Bålsta inte bör växa mer. 
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Sidan 36: 

Jordbruksmark i anspråk igen, även här behöver ”i undantagsfall” adderas. 

 Sidan 44: 

”Befolkningsökning i kommunen...” föreslås ersättas av”Den naturligt 

förekommande och över tid sannolika befolkningsökningen i kommunen…” 

 

KAPITEL 4 - GENRELLA RIKTLINJER 

Sidan 54: 

Jordbruksmarken i anspråk igen. Samma som tidigare. 

 

Sidan 58: 

”Antalet företagsstödjande tjänster ska öka i kommunen för att uppnå en 

optimal fördelning på kommunens arbetsmarknad.” 

Vad betyder det egentligen? Ska HMAB återuppstå? Fler tjänstemän? Vad 

som de facto avses behöver konkretiseras. 

 

Sidan 61: 

”…vindkraft ligger i linje med kommunens ambitioner…”. Hela meningen 

föreslås strykas då vi inte önskar mer vindkraft i kommunen. 

 

Sidan 62: 

Håbo är positiva till små verk och gårdsverk. Vi kan tänka oss att skriva 

något mer neutralt, som att kommunen kan acceptera dessa, inte vara 

positiva till dem. 

 

Sidan 64: 

Stycke 1, ljusföroreningar bör adderas till texten för att aktivt motverkas. 
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Sidan 66: 

Beredskap för 100-årsregn bör föras in i texten om ”Översvämning, ras, 

skred och erosion”. 

 

Sidan 67: 

Tredje stycket om täktverksamhet känns eventuellt felaktig då den pratar om 

dåtid som framtid? ”Ska vara klar 31/12 2017”. 

 

Sidan 68: 

”Förskolor ska bestå av 4 - 6 avdelningar” föreslås ersättas av ”Förskolor 

ska bestå av 1 - 4 avdelningar, i undantagsfall 5 - 6 avdelningar…” 

 

Sidan 69: 

I hela planen på 82 sidor finns totalt tre stycken om äldreomsorg och de är 

på denna sida. Vet inte exakt vad som kan tilläggas som passar i detta 

dokument, men känns bara lite snålt med så lite fokus på våra äldre? 

 

KAPITEL 5 – AVVÄGNING MELLAN MOTSTÅENDE ALLMÄNNA 

INTRESSEN 

Sidan 73: 

Jordbruksmarken i anspråk igen. Samma som tidigare. 

 

Sidan 78: 

”Värden av riksintresse för naturvård ska beaktas vid prövning av 

vindkraftsetablering”föreslås ersättas av ”Platser med värden av riksintresse 

för naturvård är inte aktuella för prövning av vindkraftsetablering”. 
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§ 8 Dnr 2021/00489  

Antagande av program för bostadsförsörjning 2022-
2026 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta program för bostadsförsörjning 

2022-2026 med utblick mot 2030.  

Kommunfullmäktige beslutar att upphäva tidigare 

bostadsförsörjningsprogram för 2015-2018 med utblick mot 2030.  

Sammanfattning  

Enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsprogram ska 

kommunerna med riktlinjer planera bostadsförsörjningen i syfte att skapa 

förutsättningar för alla i kommunen at leva i goda bostäder och för att 

främja att ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och 

genomförs.  

Planeringsavdelningen har arbetat fram ett nytt förslag till 

bostadsförsörjningsprogram som avser perioden 2022-2026 med utblick mot 

2030. Förslaget utgår från fyra mål för bostadsbyggande, bostadsmarknad 

och boendemiljöer: 

* Samhällsbyggnad med helhetssyn 

* Trivsamma boendemiljöer  

* Hållbart byggande 

* Attraktiva bostäder för alla  

Vid antagande kommer programmet att ersätta kommunens tidigare 

bostadsförsörjningsprogram för 2015-2018 med utblick mot 2030, som 

antogs av kommunfullmäktige 2014-12-15, §114.  

Beslutsunderlag 

– Program för bostadsförsörjning 2022-2026 med utblick mot 2030  

– Sammanställning av framtida bostadsutveckling  

– Bilaga till program för bostadsförsörjning 2022-2026 med utblick mot 

2030  

- Remissutlåtande program för bostadsförsörjning 2022-2026 med utblick 

mot 2030  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker.  

Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning från Fredrik Anderstedt (S) 

"Precis som Vision och Översiktsplan så har Allianstyret med stöd av SD 

underlåtit att ta fram detta avgörande styrdokument under mandatperioden. 

Istället så kommer det nu i sista sekund ett dokument som ska bestämma 

kommande mandatperioders politik. Vi anser att detta bör nästa 

mandatperiods politiker få ta fram. Dock så är det ett lagkrav att ta fram ett 

Program för bostadsförsörjningen varje mandatperiod. Så vi kan därför inte 

rösta nej." 
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§ 9 Dnr 2021/00477  

Prioriteringskriterier för samhällsbyggnadsprojekt 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner kriterierna för prioritering av 

samhällsbyggnadsprojekt.  

Sammanfattning  

Som ett steg i den nya samhällsbyggnadsförvaltningens arbete med att 

tydliggöra sambanden mellan olika projekt, föreslås tio kriterier för 

prioritering av projekten. Från dagens projektprioriteringslista, utan kriterier 

och innehållandes endast planprojekt, till en övergripande och balanserad 

portfölj för alla större samhällsbyggnadsprojekt. Kriterierna bygger på 

kommunövergripande styrdokument, och tar utgångspunkt ifrån den nyligen 

antagna hållbarhetsstrategin. Med totalt tio kategorier fördelade inom det 

ekologiska, sociala och ekonomiska hållbarhetsperspektiven. 

Kriterierna används sedan av förvaltningens beredningsgrupp för 

bedömning och poängsättning av projekt. Projektets poäng ligger sedan som 

underlag för prioritering projekt emellan och tidssättning genom den så 

kallad balansering. Balanseringen är tänkt att beslutas av Kommunstyerlsen 

två gånger om året. Balanseringen blir nästa steg att arbeta fram, och även 

nästa steg att återkomma till Kommunstyrelsen med. Istället för dagens 

begränsade projektprioriteringslista. 

Kommunstyrelsen informerades om ärendet, med kriterierna, vid 

kommunstyrelsens sammanträde den 13 december 2021.  

Beslutsunderlag 

Prioriteringskriterier för samhällsbyggnadsprojekt – bilaga  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 10 Dnr 2021/00516  

Planuppdrag Bålsta 19:1 m.fl. Gransäterskolan 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att upprätta förslag till 

detaljplan för fastigheten Bålsta 19:1 m.fl. Gransäterskolan.    

Sammanfattning  

Håbo kommun har idag en stor brist på skolplatser. Inom den närmaste 

tioårsperioden förväntas det behövas ett tillskott på cirka 500 

grundskoleplatser. Kommunstyrelsen har beslutat att dessa platser ska 

tillgodoses genom utbyggnader av befintliga skolor. Efter dialog och samråd 

med Barn-och utbildningsförvaltningen rekommenderar 

Samhällsbyggnadsförvaltningen att den kommunala Gransäterskolan ska 

byggas ut.   

Planens syfte är att möjliggöra utbyggnad av Gransäterskolan inom 

kommunens fastigheter Bålsta 19:1 och Bålsta 1:614. Den nya detaljplanen 

ska möjliggöra för det direkta behovet av 6 nya klassrum i två 7-9 paralleller 

men bör även skapa hållbara förutsättningar för framtida behov. 

Beslutsunderlag 

Start-PM   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23(45) 

 Sammanträdesdatum  

 2022-01-24  

Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 

   

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 11 Dnr 2018/00747  

Samråd. Detaljplan 447, för Ekilla 1:15, 
Enköpingsvägen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att samråda förslag till DPL 

447 Ekilla 1:15, Enköpingsvägen enligt 5 kap. 11§ Plan- och bygglagen 

(2010:900). 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ett genomförande av detaljplanen kan antas 

leda till betydande miljöpåverkan, enligt 6 kap 7§ Miljöbalken. 

Kommunstyrelsen förlänger planuppdraget.   

Sammanfattning  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade hösten 2018 beslut om planuppdrag 

för detaljplan för Ekilla 1:15. Efter ett utdraget planarbete finns nu ett 

förslag till samråd. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra bostadsbebyggelse om cirka åtta 

parhus och sex mindre flerbostadshus. Den nya bebyggelsen föreslås bli 

småskalig och uppföras i två våningar. Den nya bebyggelsens placering och 

utformning tar hänsyn till omgivande bebyggelsestruktur, riksintressen och 

landskapsbild. Detta sker genom val av fasadmaterial i trä och takmaterial i 

traditionellt målade plåttak och röda tegeltak. Färgsättningen ska vara i 

dovre kulörer som smälter in i det omgivande landskapet. 

I och med läget en bit utanför Bålsta, är en förutsättning för en hållbar 

utveckling av planområdet att befintlig gång- och cykelväg rustas upp (både 

mot närmaste busshållplats och mot Bålsta). 

Beslutsunderlag 

– Plankarta,  

– Planbeskrivning,  

– MKB 

- Planavtal   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker 
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§ 12 Dnr 2021/00495  

Förändringar och upphävande av markanvisningar till 
Magnolia Bostad AB, Bovieran AB och Håbohus AB  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen om att i markanvisningar 

för Bålsta C, för Magnolia Bostad AB och Håbo hus AB inte gäller 

längre.  

2. Kommunstyrelsen noterar informationen att Bovieran AB har begärt 

uppsägning av markanvisningen för Gröna Dalen.  

3. Kommunstyrelsen upphäver den tidigare markanvisningen för 

Håbohus AB, vad gäller Norra Fånäs (Kalmarsandprojektet). 

Sammanfattning  

Kommunen har sedan 2016 tecknat ett antal markanvisningsavtal med olika 

aktörer för exploatering inom pågående detaljplaneprojekt. Det har gått ett 

antal år nu sedan avtalen tecknades och vissa avtals giltighet har ifrågasatts. 

Inriktningen för vissa projekt har även förändrats och förvaltningen ser 

därmed ett behov av att återkoppla kring förändringar och upphävande av 

markanvisningsavtal. 

Kommunstyrelsen fattade beslut om markanvisningsavtal till Magnolia 

Bostad AB i januari 2016 för Bålsta C. Samtidigt fanns ett villkor i 

markanvisningsavtalet att exploateringsavtal skulle träffas senast under mars 

2017 och om det inte skedde så var markanvisningsavtalet förfallet utan 

ersättningsanspråk från någondera parten. Vidare gällde samma förhållande 

för Håbohus AB för deras markanvisning för Bålsta C. Något 

exploateringsavtal träffade inte inom den stipulerade tiden.  

Bovieran AB har i brev till kommunen under januari 2021 sagt upp gällande 

markanvisningsavtal med kommunen avseende del av Väppeby 7:218 

(ärende 2015/286). Anledningen till uppsägningen var dyra 

anläggningskostnader på grund av markförhållanden på den tilltänkta 

marken i Dalängen. Bovieran AB är fortsatt intresserad av en etablering i 

kommunen och förhandlar om alternativa lokaliseringar.  

Som en del av detaljplanarbetet för Kalmarsand tecknade kommunen ett 

markanvisningsavtal för del av Bista 4:5, Norra Fånäs med Håbohus AB 

2017. Avsikten var att bolaget skulle uppföra flerbostadshus. 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-10-25 om en ny inriktning för 

detaljplanearbetet i Kalmarsand och det är inte längre aktuellt med 

flerbostadshus inom det markanvisade området. Förvaltningen avser att 

återkomma med förslag på alternativ markanvisning när förutsättningar 

föreligger att gå vidare i projektet. 
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Beslutsunderlag 

– Markanvisningsavtal, Håbohus AB, Båsta C och Kalmarsand 

– Markanvisningsavtal, Bovieran AB 

– Markanvisningsavtal Magnolia AB  

– PM om markanvisningsavtal, Advokat Tomas Underskog 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 13 Dnr 2021/00530  

Utredning av ansvarsfördelning för kommunens 
kulturmiljöarbete 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att utreda hur ansvaret för 

kommunens kulturmiljöarbete bör fördelas inom organisationen.   

Sammanfattning  

Överallt i Håbo finns spår efter hur människor har arbetat, bott och levt 

genom tiderna - från gravfält, runstenar och sockenkyrkor över herrgårdar 

och statarlängor till dagens tätortssamhälle. Att förvalta och synliggöra 

Håbo kommuns rika skatt av kulturmiljöer är ett viktigt led i att stärka 

kommunens identitet och besöksnäring. Detta innebär bland annat 

restaurering och vård av landskapet kring fornlämningar, värnande av 

kulturhistoriska byggnader och dess omgivningar samt synliggöra genom 

vägvisning och informationsinsatser. Det är även viktigt att ny bebyggelse 

smälter bra in i omgivningen för att inte störa närområdets kulturhistoriska 

värden. 

Kommunen har i detta arbete en viktigt roll, vilket även framgår i 

kommunala styrdokument som vision, översiktsplan, kulturmiljöprogram 

och grönstrukturprogram. Idag har ingen av kommunens förvaltningar ett 

tydligt grunduppdrag gällande kulturmiljöer vilket medför att det arbete som 

ändå genomförs inte har en strategiskt långsiktig grund. Kulturmiljöer är 

något som berör flera förvaltningars arbete i allt från planläggning och 

exploatering till skolundervisning, kommunikation, byggnadsunderhåll, 

skötsel av grönområden, stöd till engagerade föreningar, samverkan med 

externa och utveckling av besöksnäringen. Arbete som genomförs idag 

bygger främst på ett intresse hos flera tjänstepersoner på flera förvaltningar 

gällande kulturmiljöfrågor men utan att det finns ett tydligt uppdrag eller 

långsiktighet i arbetet. Det finns idag inte heller någon budget avsatt för 

arbetet med kulturmiljöfrågor. 

För att långsiktigt kunna driva ett effektivt och välplanerat kulturmiljöarbete 

i Håbo kommun, så krävs en tydligare ansvarsfördelning och struktur i 

organisationen för dessa frågor. En utredning behöver därför genomföras 

där man tittar på det arbete som görs idag, vilka behov som finns samt 

beskriver hur arbetet bör organiseras framöver för att få till ett systematiskt 

och strukturerat kulturmiljöarbete i Håbo kommun.   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Michael Rubbestad (SD) yrkar bifall till förslag till beslut.  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt Michael Rubbestad 

(SD) yrkande och finner att så sker. 
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§ 14 Dnr 2019/00373  

Upphävande av markanvisning till BoKlok AB 
avseende Hägervägen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar upphäva tidigare beslut om markanvisning till 

BoKlok AB avseende Hägervägen.   

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen beslutade i november 2019 att uppdra till förvaltningen 

att återkomma med ett markaningsavtal för Hägervägen till BoKlok AB. 

När aktuellt område pekades ut genomfördes tyvärr inte förarbete på rätt 

sätt. Bedömd påverkan på natur- och rekreationsvärden gjordes bland annat 

för ett område söder om, istället för det aktuella området. Vid en bedömning 

av det faktiskt aktuella området, har det visats sig vara mindre lämpligt för 

exploatering än vad som tidigare antagits. I och med rådande begränsningar, 

och framtida osäkerhet, kring vattenförsörjningen ser inte förvaltningen 

någon möjlighet att starta nya exploateringsprojekt (som inte är absolut 

nödvändiga). I och med att det inte tecknats något avtal, och att det inte 

beslutats om något planuppdrag har det lagts väldigt begränsade resurser på 

projektet/området. Konsekvenserna av att avbryta bedöms därför som små. 

Förvaltningen föreslår därför att Kommunstyrelsen återtar/upphäver tidigare 

beslut om att avtala om markanvisning. 

Sedan projektet/området pekats ut, har kommunen antagit en ny policy för 

markanvisningar. Förutsättningarna för en markanvisning framgår nu 

tydligare, bland annat rörande förarbetet och involvering av berörda 

avdelningar/förvaltningar inom kommunen. Liknande situation ska därför 

kunna undvikas i framtiden.   

Beslutsunderlag 

– Tjänsteskrivelse om markanvisning för Hägervägen, oktober 2019 

– Ansökan från Boklok   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 15 Dnr 2021/00448  

Yttrande över Handlingsplan för klimatanpassning 
Uppsala län 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen avger yttrande i rubricerat ärende enligt bifogad 

skrivelse med dok.nr.105014.   

Sammanfattning  

Håbo kommun har mottagit remiss av Handlingsplan för klimatanpassning 

2022-2027 från Länsstyrelsen Uppsala län.  

Handlingsplanen för klimatanpassning i Uppsala län har ambitionen att vara 

vägledande för arbetet med klimatanpassning. Den ska vara ett stöd i 

framtagandet av planer och program, prioriteringar och beslut. 

Handlingsplanen ska även synliggöra en ambitionsnivå och viljeriktning för 

klimatanpassningsarbetet i Uppsala län. 

Håbo kommun anser att det är av stor vikt att Länsstyrelsen Uppsala län är 

ett tydligt stöd i klimatanpassningsarbetet. Att Handlingsplan för 

klimatanpassning har ambitionen att vara vägledande för arbetet med 

klimatanpassning i länet ser Håbo kommun därför som positivt. Kommunen 

efterfrågar att Länsstyrelsen är tydliga och konkreta med vad kommunerna 

faktiskt ska göra i klimatanpassningsarbetet och att handlingsplanen bland 

annat mynnar ut i ett sådant stöd. Olika former av kunskapshöjande arbete 

från Länsstyrelsen gentemot kommunerna är därför önskvärt.    

Beslutsunderlag 

– Följebrev, ”Följebrev samråd Handlingsplan för klimatanpassning”. 

– Plan, ”Handlingsplan för klimatanpassning 2022-2027”, Länsstyrelsen 

Uppsala län. 

- Yttrande över Handlingsplan för klimatanpassning 2022-2027.        

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 16 Dnr 2021/00496  

Yttrande över Trafikverkets Förslag till nationell plan 
för transportinfrastrukturen 2022-2033, TRV 
2021/79143, I2021/02884 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avger yttrande i rubricerat ärende enligt yttrande med 

dokumentnummer KS 2021/00496 nr 105282. 

Sammanfattning  

Trafikverket har skickat förslag till nationell plan för transport-

infrastrukturen 2022-2033 på remiss. Planförslaget beskriver hur den 

statliga transportinfrastrukturen ska underhållas och utvecklas. Planen 

innehåller i huvudsak: 

* drift och underhåll av statliga vägar och järnvägar 

* investeringar i statliga vägar, järnvägar, farleder och slussar 

* åtgärder för att minska infrastrukturens miljöpåverkan 

* stöd till kommuner för att främja hållbara stadsmiljöer  

* medel till forskning och innovation  

I remissvaret lyfter Håbo kommun särskilt behovet av fortsatta satsningar på 

Mälarbanan samt kapacitetsutbyggnad av trafikplatserna Åsen och Draget 

på E18. 

Håbo kommun tycker att det är bra att utbyggnaden av Mälarbanan mellan 

Tomteboda – Kallhäll fortsätter som planerat. Mälarbanan kommer dock att 

ha fortsatta brister med behov av kapacitetsökningar väster om Kallhäll (mot 

Västerås med mera) för att kunna möta framtida efterfrågan på transporter 

på järnväg, både vad gäller gods- och persontransporter. Utan 

investeringsmedel till Mälarbanan mellan Kungsängen – Bålsta kan en 

utökad pendeltågstrafik och en utveckling av Bålsta station vara svår att få 

till stånd. 

Håbo kommun utvecklar verksamhetsområdet Logistik Bålsta, i norra delen 

av tätorten, som fullt utbyggt kommer att generera en betydande ökning av 

främst transporter med tung trafik men även persontransporter vilka 

kommer att påverka framkomligheten och kapaciteten i såväl Bålsta tätort 

(främst Kraftleden) som trafikplats Åsen. Bristerna i trafikplatsen behöver 

åtgärdas inom en snar framtid.    
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Trafikplats Draget har stora brister i både på- och avfarten till E18. 

Trafikplatsen har bland annat siktproblem i korsningen med väg 554 i 

avfarten (norrgående riktning) med risk för köbildning som växer sig ut mot 

E18. Håbo kommun utvecklar verksamhetsområdet Draget och en ökad 

trafikbelastning i trafikplats Draget gör att det är angeläget att 

framkomligheten, kapaciteten och trafiksäkerheten ses över och åtgärdas 

inom en snar framtid. 

Håbo kommun ställer sig positiva till att gällande nationell plan (2018-

2029) ska fullföljas men ifrågasätter att detta innebär att flera beslutade 

investeringar skjuts på framtiden. Ingångna avtal ska hållas.  

Håbo kommun menar att de potter som föreslås avsättas för trafiksäkerhet, 

näringslivets transporter och cykelsatsningar i syfte att stärka länsplanerna 

är viktiga men att fördelningen av dessa bör ses över.   

Beslutsunderlag 

– Trafikverkets Förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 2022-

2033, TRV 2021/79143, I2021/02884 

- Yttrande över Trafikverkets Förslag till nationell plan för 

transportinfrastrukturen 2022-2033 KS 2021/00496 nr 105282 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 17 Dnr 2021/00536  

Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 
SOL och LSS kvartal 3 2021 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige noterar redovisningen.  

Sammanfattning  

Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden har inkommit med 

redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 

Socialtjänstlagen och 9 § Lagen om stöd och service till visa 

funktionshindrade för kvartal 3 2021. Enligt dessa lagrum ska sådan 

redovisning delges kommunfullmäktige.    

Beslutsunderlag 

– Beslut VON 2021-12-14 § 106 

- Beslut SN 2021-12-14 § 92  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 18 Dnr 2021/00087  

Motion: Satsningar inom vård och omsorg 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionens förslag. 

Sammanfattning  

Agneta Hägglund (S) har inkommit med en motion med förslag om 

satsningar inom vård och omsorg. Motionens yrkanden lyder: 

Att: avskaffa ofrivilliga delade turer inom vård och omsorg 

Att: att göra heltid till norm i den offentligt finanseriade välfärden, i enlighet 

med kollektivavtalet.  

Att: garantera tillsvidareanställning på heltid till alla i Håbo kommun som 

slutför vård och omsorgsprogrammet som undersköterskor. 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-02-22 § 19 

- Vård- och omsorgsnämndens yttrande   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Agneta Hägglund (S) yrkar bifall till motionen.  

Michael Rubbestad (SD) yrkar bifall till Agneta Hägglund (S) yrkande.  

Per-Arne Öhman yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt Agneta Hägglund (S) 

yrkande och finner att så sker. 
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§ 19 Dnr 2021/00099  

Motion: Föreningsbidrag 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige återremitterar motionen till kultur- och fritidsnämnden.     

Sammanfattning  

Sverigedemokraterna i Håbo har inkommit med en motion i vilken man 

bland annat föreslår att utbetalt föreningsbidrag enbart ska beräknas på 

antalet medlemmar folkbokförda i Håbo kommun. Man säger vidare att man 

har som grundläggande uppfattning att Håbos skattemedel ska tillfalla 

Håbos invånare och att eventuella undantag från detta ska beslutas av 

kultur- och fritidsnämnden. 

Kultur- och fritidsnämnden har beretts tillfälle att yttra sig över motionen 

och anför bland annat följande: 

Utbetalning av föreningsbidrag går till föreningar och inte till medlemmar. 

För att få föreningsbidrag ska föreningen vara registrerad i Håbo kommun. 

Om föreningen enbart skulle få bidrag för medlemmar folkbokförda i Håbo 

kommun skulle detta inte gynna de folkbokförda i kommunen. Ju färre 

medlemmar en förening söker bidrag för desto lägre blir det utbetalda 

beloppet vilket kan leda till färre aktiviteter i Håbo kommun.  

Man menar i sitt yttrande också att en minskning av föreningsstödet för 

medlemmar med annan folkbokföringsadress skickar en negativ signal till 

kommunens föreningar att man inte kan erbjuda duktiga idrottare från annan 

kommun möjligheten att komma till Håbo och träna.  

Kultur- och fritidsnämnden menar att villkoren för nuvarande 

föreningsbidrag ska kvarstå då en ändring skulle leda till sämre 

förutsättningar för föreningslivet med färre aktiviteter i kommunen. 

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår 

kommunfullmäktige att motionen avslås med hänvisning till 

remissinstansens bedömning.    

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-02-22 

- Kultur- och fritidsnämndens yttrande   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Michael Rubbestad (SD) yrkar i första hand återremiss till kultur- och 

fritidsnämnden och yrkar i andra hand bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Michael 

Rubbestad (SD) förstahandsyrkande och finner att så sker. 

Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning från Michael Rubbestad (S) 

"Sverigedemokraterna har lämnat in en motion om att utbetalt 

föreningsbidrag skall baseras på antalet medlemmar som är folkbokförda 

enbart i Håbo kommun. Detta då vi, som ett exempel, känner till att det 

finns bland annat en förening med endast en handfull medlemmar från Håbo 

men därefter många aktiva medlemmar från andra kommuner. Dvs 

föreningen kan finansiera sin verksamhet med Håbos invånares skattemedel 

trots att verksamheten primärt vänder sig till personer i andra kommuner, 

även om föreningen är registrerad i Håbo. 

I sitt svar anger förvaltningen att Sverigedemokraterna skulle ha missförstått 

det hela och man poängterar att de utbetalda medlen inte tillfaller 

individerna utan föreningen. Detta är självklart och ingenting vi har 

missförstått, självklart är det föreningen som erhåller medlen, men vi menar 

att de utbetalda medlen inte gynnar Håbo och dess invånare utifrån vad som 

beskrivs ovan. Vi skriver dessutom tydligt i vår motion att undantag ska 

kunna göras av politiken i de fall det kan behövas. 

Vi önskar därför att Kommunstyrelsen återemitterar ärendet till berörd 

förvaltning för att utreda vad som motionen de facto föreslår, som 

underlaget nu är presenterat har man utrett ärendet på fel grunder och svarat 

på något annat än vad motionen faktiskt föreslår." 
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§ 20 Dnr 2020/00242  

Motion: Gestaltningsplan 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet.    

Sammanfattning  

Owe Fröjd (Båp) har inkommit med en motion med förslag om framtagande 

av gestaltningsplan för Bålsta tätort. I motionen talas bland annat om att det 

nu ska vara ”mindre småstad och stationssamhälle som bör gälla framöver.” 

Motionen utmynnar i följande att-satser: 

- Besluta om framtagande av en gestaltningsplan för Bålsta tätort 

enligt ovan.  

- Att förslaget till gestaltningsplan tas fram i samarbete med 

samtliga gruppledare i Håbo kommun, och med en bred förankring 

hos Håbos medborgare.  

- Att den framtagna planen fastställs av Kommunfullmäktige, 

samt implementeras i nu gällande styrdokument. 

Beslutsunderlag 

– Motion 2020-06-29 

– Beslut KF 2020-02-24 § 11  

Förslag till beslut på sammanträdet 

Michael Rubbestad (SD) yrkar att ärendet bordläggs tills dess att åberopad 

arkitekturpolicy finns antagen.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt Michael Rubbestad 

(SD) yrkande och finner att så sker. 
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§ 21 Dnr 2021/00453  

Valet 2022: Arvodering av röstmottagare 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna valnämndens förslag till 

arvodering av röstmottagare för valet 2022.   

Sammanfattning  

Valnämnden ska besluta om arvodering för röstmottagare till valet 2022. 

Tidigare justering av arvoderingsnivån gjordes av Valnämnden 2017-11-28. 

Det fastställdes av kommunfullmäktige och var gällande under valen 2018 

och 2019. Valnämnden beslutade i enlighet med förvaltningens förslag till 

arvodering av röstmottagare för valet 2022 Samt föreslår kommunstyrelsen 

att föreslå kommunfullmäktige att besluta i enlighet med Valnämndens 

förslag till arvodering av röstmottagare valet 2022 (Dnr: 2021/00453). 

Den föreslagna ändringen arvodering av röstmottagare 2022 är att extra 

timanställda rösträknare arvoderas enligt samma nivå som timanställda vid 

förtidsröstning. En ändring som förtydligar regelverket kring arvodering av 

jourhavande röstmottagare föreslås också. Ingen ändring av 

arvoderingsnivån är föreslagen.    

Beslutsunderlag 

KF 2018-08-26 §14 Dnr 2017/00659 

Protokoll Valnämnden 2021-11-25 §11 Dnr 2021/00453 

Skrivelse Valet 2022: arvodering av röstmottagare i Uppsala län KS 

2021/00453 nr 104385. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 22 Dnr 2021/00542  

Utbetalning av kommunalt partistöd för 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att utbetala partistöd för 2022 enligt nedan. 

2. Kommunfullmäktige ålägger de politiska partierna att senast 2022-03-10 

lämna kontouppgifter för utbetalning av partistödet till kommunstyrelsens 

kansli. 

3. Kommunfullmäktige ålägger de politiska partierna att senast 2022-06-30 

inkomma med en redovisning av användningen av 2021 års partistöd.  

Sammanfattning  

Det kommunala partistödet regleras av kommunallagen och av reglerna för 

partistöd i Håbo kommun. Alla partier i kommunfullmäktige har inkommit 

med de redovisningar av användningen av 2020 års partistöd som de, enligt 

lag, är skyldiga att inkomma med. Dessa har redovisats för 

kommunfullmäktige (KF 2021-09-27 § 115).  

Partistödet beräknas med hjälp av inkomstbasbeloppet. Varje parti erhåller 

ett grundstöd om 40 % av detta belopp och därefter ett mandatstöd med 30 

% av inkomstbasbeloppet per mandat. 2022 års inkomstbasbelopp är 71 000 

kronor. Kommunfullmäktige föreslås därför utbetala partistöd enligt 

följande:  

Parti Totalt 

Socialdemokraterna 262 700,00 kr 

Moderaterna 241 400,00 kr 

Sverigedemokraterna 198 800,00 kr 

Centerpartiet 92 300,00 kr 

Bålstapartiet 92 300,00 kr 

Liberalerna 71 000,00 kr 

Vänsterpartiet 71 000,00 kr 

Kristdemokraterna 49 700,00 kr 

Miljöpartiet 49 700,00 kr 

 

Beslutsunderlag 

Reger för partistöd (bifogas ej) 

KF 2021-09-27 §115      
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 23 Dnr 2021/00380  

Situationen i centrum 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.   

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen beslutade 2021-10-25, § 267 att uppdra till 

kommundirektören att tillsammans med polis och socialtjänst göra en 

nulägesbeskrivning samt se vilka ytterligare åtgärder som kan behövas på 

kort och lång sikt för att kunna hantera situationen i centrum. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 24 Dnr 2020/00211  

Uppdrag, utvärdering krisledning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag om att utvärdera 

krisledningen när ansvariga myndigheter deklarerat att pandemin är över. 

2. Kommunstyrelsen upphäver beslut 2021-04-26, § 111.   

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen beslutade 2020-06-11, § 156 att uppdra till förvaltningen 

att genomföra en utvärdering av hur krisledningsarbetet har fungerat under 

coronakrisen. Uppdraget skulle redovisas i anslutning till sommaren 2021. 

Med anledning av att pandemin fortsatt att påverka både kommunen som 

organisation och samhället i stort beslutade kommunstyrelsen 2021-04-26, § 

111 att upphäva beslut 2020-06-11, § 156 och uppdra till förvaltningen att 

genomföra en utvärdering av krishanteringsarbetet efter att coronapandemin 

hade klingat av och blivit en del av vardagen samt att utvärderingen skulle 

göras av extern part. 

Beslutsunderlag 

– Protokollsutdrag från kommunstyrelsen, 2020-06-11, § 156 

- Protokollsutdrag från kommunstyrelsen, 2021-04-26, § 111  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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§ 25 Dnr 2022/00176  

Informationsärende. Covid-19-läget 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker.  
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§ 26 Dnr 2022/00177  

Informationsärende. Hanteringen av Pomona 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker 
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§ 27 Dnr 2022/00179  

Informationsärende. Fortsatt hantering av 
infrastrukturprojekt. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar enligt förslag till beslut och 

finner att så sker. 
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JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 28 Dnr 2022/00007  

Övriga frågor  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

   Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar övriga frågor.   

Sammanfattning  

 Fredrik Anderstedt (S) ställer övrig fråga:  

- Social förtur i Håbohus AB bostadskö.  

Frågan kommer att lämnas till socialförvaltningens chef Erik Johansson och 

svar önskas på kommunstyrelsens sammanträde 2022-02-07. 


